
KRAJ NA VAŠÍ STRANĚ
Slovo hejtmanky

Milé kolegyně, milí kolegové,
srdečně Vás opět zdravím do všech 
středočeských obcí. A tentokrát se 
především těším, že už velmi brzy Vás 
nebudu zdravit na dálku, ale osobně! 
Už za pár dní se totiž, jak věřím, 
v hojném počtu uvidíme na tradičním 
Setkání starostů Středočeského kraje. 
Pozvánka Vám všem dorazila do mailů 
už před časem. Tak se jen připomínám, 

že pro co nejsnazší přípravu bychom potřebovali, abyste se na akci 
v Aquapalace Praha 16. května registrovali na TOMTO ODKAZU. 
Dopolední část programu bude již tradičně věnována prezentacím, 
kdy Vám spolu s kolegy radními představíme to nejdůležitější, 
co právě ve Středočeském kraji děláme a jaké máme plány. 
Mezi klíčovými tématy, která chceme probrat, je určitě řešení 
nedostatečných kapacit škol a kroky, které v tomto směru 
podnikáme. Novinky, které připravujeme v Infrastrukturním fondu, 
abyste z něj právě na navyšování kapacit škol mohli čerpat, i když 
nemáte přidělené státní dotace. 
Zaměříme se také na novinky ve veřejné dopravě, zhodnocení 
fungování Standardů dopravní obslužnosti, postup soutěží na nové 
autobusové dopravce od roku 2024 a vlakové dopravce od roku 
2029 či zavádění vodíkových autobusů. 
Bavit se určitě budeme o stavu financí Středočeského kraje, o tom, 
kam poputuje zůstatek hospodaření (velké částky chceme přidat 
do školství, oprav silniční sítě či investic). S tím pak souvisí boj za 
spravedlivější rozpočtové určení daní, abychom nebyli jako kraj biti 
v porovnání s jinými regiony. 
Samozřejmě budeme rozebírat intenzivnější přípravy dopravních 
staveb a opravy silnic i rozsáhlé investice do zdravotnictví 
a například i problematiku zajišťování pohotovostí ve Středočeském 
kraji. Nebo nakládání s majetkem kraje, jednak při jeho převádění 
na obce, jednak z hlediska energetických úspor. 
Zkrátka témat na toto pracovní setkání je obrovské množství 
a Vy máte samozřejmě i možnost dopředu zaslat své dotazy na 
ptejtese@kr-s.cz. 
A navíc po prezentacích a debatách s radními bude navazovat 
Veletrh služeb, neboli stánky jednotlivých odborů a také vybraných 
organizací Středočeského kraje, kde můžete s odborníky na slovo 
vzatými řešit zcela konkrétní obtíže.
Opravdu se na Vás všechny už moc těším!
A do té doby Vám, jak věřím, užitečné informace poskytne tento 
Zpravodaj. Najdete v něm tradičně informace, co jsme schválili 
na Zastupitelstvu nebo Radě kraje, informace od odborů, 
pozvánky na odborné webináře. Nebo také podrobnosti k opravám 
Barrandovského mostu, kdy již za pár dní začne druhá etapa 
této obří akce, která má velmi zásadní dopad na dopravu ve 
Středočeském kraji.
Chci doufat, že to bude podobně dobře zvládnutelné jako minulý 
rok. A my nebudeme jen stát v kolonách a užijeme si hezké jarní 
dny!

 Vaše Petra Pecková, hejtmanka
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Dejte si do kalendářů

WEBINÁŘE
Zveme vás na webináře, které vzešly z aktuálních 
potřeb a témat, se kterými se potýkáte anebo které vás 
zajímají� 
Jejich přehled naleznete zde: ONLINE SEMINÁŘE. 
Tyto webináře jsou zdarma a jsou vedeny 
odborníky, se kterými můžete diskutovat a téma 
dopodrobna rozebírat� V případě, že jste nestihli 
některý z webinářů živě nebo si chcete jen 
připomenout jeho obsah, záznamy je možné 
sledovat ZDE� 
A stále platí, máte-li téma, které vám leží na srdci, 
neváhejte a napište nám na obce@kr-s.cz.
11. 5.  Digitálně technické mapy

Termíny zasedání zastupitelstva 

29� 5� 2023 od 10:00 
26� 6� 2023 od 10:00

Termíny 
zastupitelstva  
a všech výborů 
naleznete 
aktualizované 
i ZDE�

Pravidelné zasedání zastupi-
telstva se koná vždy ve velkém 
sálu zastupitelstva ve dnech:

Radní Středočeského kraje zamířili 25. 4. v rámci pravidelných výjezdů na Mladoboleslavsko  
První zastávkou návštěvy byla ŠKODA AUTO 
Vysoká škola� Vedení školy radním představilo 
své zařízení a připomnělo historii, úspěchy 
a úzkou spolupráci s automobilkou� Soukromá 
„vejška“ studentům nabízí unikátní bakalářské 
i navazující magisterské studijní programy 
a specializace kombinující ekonomické 
a technické vzdělání� 
Druhou zastávkou mladoboleslavské tour 
je společnost DEVINN� Tahle česká středně 
velká společnost se sídlem v Jablonci 
nad Nisou pomáhá s vývojem automobilů 
či testováním automobilové elektroniky 
a světel� Je také významným integrátorem 
vodíkových systémů v energetice a dopravě� 
Současně vyvíjí a prodává vlastní produkty, 
jako je mobilní vodíkový generátor H2BASE�
Třetí zastávkou byla společnost AUFEER 
GROUP, respektive její inovační centrum� To 
bylo slavnostně otevřeno v roce 2019 a právě 
zde běží proces stavby a výroby různých 
show car modelů od původních strategií, 
designových návrhů až po vysoce kvalitní 
reálné modely v měřítku 1:1� Firma vznikla Nabíjíme Škodu Enyaq u fy Devinn.

Jako tradičně půjde o pracovní setkání, kde Vám představíme plány na příští období, 
rozebereme dokončené projekty, a především budeme spolu s Vámi diskutovat 
o problémech, které Vás tíží a také Vám představíme změny, které nás všechny, obce 
i občany, čekají�
Součástí dne bude samozřejmě oblíbený „Veletrh služeb“� Neboli stánky jednotlivých 
odborů našeho krajského úřadu i dalších institucí v kraji, kde můžete s vedoucími 
a pracovníky konzultovat individuálně problematiku, která Vás zajímá�
Už se na Vás já i všichni radní moc těšíme!
Srdečně, Vaše

Petra Pecková, hejtmanka Středočeského kraje

Setkání vedení Středočeského kraje se starosty měst a obcí bude 
16. května 2023 od 8 hodin v Aquapalace Hotel Praha, 
Pražská 138, 251 01 Čestlice

https://www.kr-stredocesky.cz/web/urad/webinare
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/terminy-zasedani-zastupitelstva
https://www.savs.cz/?gad=1&gclid=CjwKCAjw9J2iBhBPEiwAErwpeW8fyoy3UUij2xm7j5ogW1bPYxX0jIGjsAIN0ZyyXZhDPrRgaoq81RoCyR4QAvD_BwE
https://www.savs.cz/?gad=1&gclid=CjwKCAjw9J2iBhBPEiwAErwpeW8fyoy3UUij2xm7j5ogW1bPYxX0jIGjsAIN0ZyyXZhDPrRgaoq81RoCyR4QAvD_BwE
https://www.devinn.cz/
https://aufeergroup.eu/
https://aufeergroup.eu/
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Aufeer Group.

Společná 
fotografie 
nesmí 
chybět, 
tentokrát  
u Škoda 
Auto 
Vysoká 
škola.

Diskuze s občany je nedílnou součástí programu.

Vodíkový zásobník H2BASE.

Vodíkový generátor H2BASE.Návštěva ve společnosti Devinn.

v roce 2021 a navázala na 
více než dvacetileté působení 
společnosti AUFEER DESIGN� Dnes 
je AUFEER GROUP součástí rodiny 
společností MATADOR Group 
a zastřešuje činnost několika 
společností, které se zaměřují 
na poskytování inženýrských 
a vývojových služeb s výrazným 

zaměřením na inovace� Návštěvu 
Mladé Boleslavi vedení kraje 
zakončilo ve velké zasedací 
místnosti zdejšího magistrátu 
diskuzí s občany� 

 

 

Kam jedeme příště?
30� 5�  Slaný
27� 6�  Benešov

https://www.mb-net.cz/#
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Krajský úřad poskytuje obcím metodickou pomoc! 
Jedním z úkolů a povinností krajského úřadu je 
poskytovat metodickou a odbornou pomoc obcím, 
městům a městysům� Veškeré potřebné informace 
přinášíme od konce minulého roku v přehledné 
elektronické publikaci, která je zástupcům obcí 
v pravidelných intervalech zasílána� „Cílem 
bulletinu je shrnout a upozornit na metodiky 
k nově publikovaným právním předpisům ve Sbírce 
zákonů a další důležité informace, které jsou pro 
efektivní fungování obcí potřeba,“ vysvětluje 
ředitel KÚSK Honza Louška� 

V aktuálním čísle zazněly informace třeba 
k digitální technické mapě kraje, jednotnému 
informačnímu modelu budovy (BIM), 
veřejnoprávním smlouvám nebo k nejčastějším 

nedostatkům zjištěným při kontrolách výkonu 
přenesené působnosti obcí ze strany krajského 
úřadu�
Bulletin je najdete je stažení ZDE.

BULLETIN
Vážení představitelé obcí, měst 
a městysů Středočeského kraje, 
opět jsme pro vás připravili 
nové číslo bulletinu „Metodika 
obcím“. Doufáme, že i toto 
vydání vám bude nápomocno k 
lepší informovanosti zejména 
při výkonu přenesené působnosti 
vašich obcí.  
Pokud byste měli jakékoliv 
dotazy, podněty, výtky apod., 
uvítáme je na adrese: 
libansky@kr-s.cz.  
A nyní vám již představujeme  
aktuální číslo bulletinu.

číslo 2/2023

METODIKA
OBCÍM

24. 3. 2023 schválila Poslanecká 
sněmovna Parlamentu České 
republiky vládní návrh zákona, 
kterým se mění zákon č. 283/2021 
Sb., stavební zákon, ve znění zákona 
č. 195/2022 Sb., a některé další 
související zákony. Poslanecká 
sněmovna postoupila dne 11. 4. 2023 
návrh zákona Senátu, který by měl 
projednat předložený návrh do 11. 5. 
2023. 
Návrh zákona částečně potvrzuje 
dosavadní strukturu obecních 
stavebních úřadů. Obecními 
stavebními úřady jsou obecní úřady 
obcí s rozšířenou působností a dále 
pověřené obecní úřady a obecní úřady, 

které stanoví ministerstvo prováděcím 
právním předpisem. 
Krajský úřad je jednak nadřízeným 
úřadem pro obecní stavební úřady a 
zároveň bude příslušným pro vydání 
povolení pro vyjmenované stavby. 
Vznikne Dopravní a energetický 
stavební úřad podřízený ministerstvu 
dopravy, který bude mít na starosti 
významné dopravní a energetické 
stavby. Zákon by měl být účinný od 1. 
1. 2024. 
Odbor územního plánování a 
stavebního řádu připraví ve 4. čtvrtletí 
2023 porady pro obecní stavební úřady 
a úřady územního plánování. Hlavním 
tématem bude nový stavební zákon.

K 1. 1. 2023 nabyly účinnosti 
prováděcí předpisy ke stavebnímu 
zákonu, které zavádějí požadavky na 
jednotný standard územně plánovací 
dokumentace (novelizace vyhlášek 
č. 500/2006 Sb. a č. 501/2006 Sb. 
vyhláškou č. 418/2022 Sb.). Jednotný 
standard územních plánů stanoví 
požadavky na jednotnou datovou 
strukturu a grafické vyjádření vybraných 
částí územních plánů.

Co přinese jednotný standard územního 
plánu obcím?
l Kvalitní datové zpracování a možnost 
efektivního využití dat při následném 
rozhodování a pořizování změn.
l Zveřejnění a sdílení dat z územních 
plánů v rámci připravovaného národního 
geoportálu územního plánování.
Má obec povinnost mít územní plán 
v jednotném standardu?
l Územní plány pořizované od 1. 1. 2023 
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1. NOVÝ STAVEBNÍ ZÁKON

2. ÚZEMNÍ PLÁNY
2. 1.  Jednotný standard územních plánů

Česká pošta ruší své pobočky. Které to budou ve Středočeském kraji?
Kladno – zrušeny 4 pobočky
Příbram – zrušeny 2 pobočky
Brandýs nad Labem-Stará Boleslav – 
zrušena 1 pobočka
Mladá Boleslav – zrušeny 2 pobočky
Nymburk – zrušeny 2 pobočky
Beroun – zrušena 1 pobočka
Rakovník – zrušena 1 pobočka
Kolín – zrušena 1 pobočka
Kutná hora – zrušeny 3 pobočky

Poděbrady – zrušena 1 pobočka
Benátky nad Jizerou – zrušena 1 
pobočka
Jílové – zrušena 1 pobočka
Kralupy nad Vltavou – zrušena 1 
pobočka
Mělník – zrušeny 2 pobočky
Slaný – zrušena 1 pobočka

*údaje se mohou od aktuální situace lišit

Jsem starosta a chci provozovat poštu Partner ve své obci. Co 
mám pro to udělat a jaké výhody to obci přinese?
Stačí na stránkách České pošty v nabídce Najděte kontakt najít 
podle obce příslušného obchodního zástupce České pošty a domluvit si 
s ním schůzku�
Co se týká výhod, tak aktuální zkušenosti s provozováním Pošty Partner 
v České republice ukazují, že přítomnost pošty Partner má celou řadu 

pozitivních důsledků� Jde především o udržení základních služeb v obci 
a z toho plynoucího pohodlí pro její obyvatele� Dále jde o zlepšení 
dostupnosti služeb jejím občanům, kdy se z pošty Partner stává 
v podstatě centrum sdílených služeb� V neposlední řadě pak jde o udržení 
zaměstnanosti�
Jak otevřít ve svém městě pobočku Pošta Partner ZDE, po kliknutí se 
dozvíte, s čím pomůže Česká pošta a co zajistíte vy. 

Dotace a fondy

PŘEHLED DOTACÍ A FONDŮ

STŘEDOČESKÝ FOND HEJTMANKY
Lhůta pro podávání žádostí o dotace je  
od 15� února 2023 od 9:00 hodin do  
30� listopadu 2023 do 14:00 hodin, pro 
tematické zadání Zmírnění následků 
živelních katastrof, Humanitární pomoc 
a Pomoc v mimořádné nouzi od 15� února 
2023 od 9:00 hodin do 29� prosince 2023 do 
12:00 hodin�
Žádosti o dotace se podávají prostřednictvím 
CENTRÁLNÍ INTERNETOVÉ APLIKACE�

Oprávnění žadatelé
TZ Podpora hejtmanky, Zmírnění následků 
živelních katastrof – právnické a fyzické 
osoby, obce nebo jejich svazky či sdružení
TZ Humanitární pomoc – obec, v případě 
vyhlášení stavu nebezpečí dle zákona č� 
240/2000 Sb, Krizový zákon mohou být 
příjemci i právnické a fyzické osoby
TZ Pomoc v mimořádné nouzi – právnická 
osoba konající veřejnou sbírku

FOND CYKLISTICKÉ INFRASTRUKTURY
Poprvé v historii bude možné čerpat i na 
výstavbu cyklověží a cykloboxů� Radní schválili 
Program 2023 pro poskytování dotací z Fondu 
cyklistické infrastruktury� V dotačním fondu je 
pro letošek připraveno dvacet milionů korun� 
Žadateli nemusí být jen města a obce, ale 
i jejich sdružení, a podpořeny mohou být 

projekty spolufinancované z jiných veřejných 
finančních zdrojů, třeba ze zmíněného SFDI� 
Dotace budou poskytovány i na stavby liniové 
cyklistické infrastruktury v koridorech 
dálkových nebo regionálních páteřních 
cyklotras v maximální výši pět milionů korun 
na jednu akci� Žadatel může podat jednu 
žádost z každého tematického zadání�
Termín pro podávání žádostí je stanoven  
od 12� 5� 2023 do 20� 10� 2023�

Prostřednictvím této centrální internetové 
aplikace je možné podávat žádosti o poskytnutí 
dotací prostřednictvím veřejnoprávní 
smlouvy podle VŠECH Pravidel a Programů pro 
poskytování dotací z rozpočtu Středočeského 
kraje� CENTRÁLNÍ INTERNETOVÁ APLIKACE�

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/1449
https://www.partnercp.cz/kontakty/
https://www.partnercp.cz/jak-se-stat-postou-partner/
https://dotace.kr-stredocesky.cz/ku-dotace-application/
https://dotace.kr-stredocesky.cz/ku-dotace-application/
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FOND HOMOGENIZACE KRAJSKÉ 
DOPRAVNÍ INFRASTRUKTURY
Homogenizací se rozumí souvislé sjednocení 
vozovkového souvrství, při podélném nebo 
příčném uložení (následujícím souvisle za 
sebou) inženýrské sítě do pozemní komunikace 
a zasahující do vozovkového souvrství 
v polovině nebo přes polovinu pozemní 
komunikace, a to v tloušťce minimálně 50 mm�
Hlavní podstatou dotace a programu je 
homogenizace (optimalizace) vozovky 
pozemní komunikace ve vlastnictví 
Středočeského kraje ve smyslu souvislé opravy 
této vozovky v celé její šíři (uvedení vozovky 
do provozuschopného stavu) po zásahu ze 
strany obce při opravě, rekonstrukci, či nové 
pokládce infrastruktury inženýrských sítí do 
pozemní komunikace�
Při uvádění vozovky do původního stavu 
v souvislosti s pokládkou či rekonstrukcí 
inženýrských sítí pod krajskou komunikací je 
tedy možné žádat o dotaci na homogenizaci 
druhé poloviny vozovky tak, aby byla vozovka 
opravena v celé šíři� Dotace je určená výhradně 
na homogenizaci silnic II� a III� třídy po 
provedení zásahu souvisejícího s pokládkou, či 
úpravou inženýrských sítí obce� Homogenizace 
jako taková by měla bezprostředně navazovat 
na zásah do inženýrských sítí�
Na fond jsou přidělené prostředky v hodnotě 
75 000 000 Kč, přičemž je možné získat 
až 850 Kč na m2 druhé poloviny vozovky 
a o dotaci mohou žádat obce a svazky obcí ve 
Středočeském kraji�
Při zásahu do silnic II� a III� třídy v důsledku 
pokládky či rekonstrukce inženýrských sítí 
má obec možnost zažádat o dotaci z Fondu 
homogenizace krajské dopravní infrastruktury� 
V případě schválení dotace je realizátor 
homogenizace samotná obec, která vysoutěží 
zhotovitele pro vozovku v celé šíři� Krajská 
správa a údržba silnic Středočeského kraje, 
p�o� pak je účastna na předání stavby, na 
kontrolních dnech stavby a na převzetí hotové 

stavby, zároveň kontroluje kvalitu vozovky� 
Výhody jsou, že zhotovitel vozovky je jeden, 
homogenizace se provádí v návaznosti 
na opravu vozovky zasažené pokládkou či 
rekonstrukcí inženýrských sítí, podmínky 
jsou pevně dané a stejné pro všechny obce ve 
Středočeském kraji�

Žádosti se podávají elektronicky na adrese 
http://dotace.kr-stredocesky.cz, a to
od 30. 3. 2023 od 9:00 hodin do 30. 9. 2023 
do 14:00 hodin.
Přičemž povinné přílohy k žádosti jsou:
1) Smlouva o opravě, rekonstrukci či nové 
pokládce infrastruktury inženýrských sítí 
pod pozemními komunikacemi v majetku 
Středočeského kraje včetně rozpočtu této 
původní akce, na kterou navazuje projekt 
homogenizace�
2) Smlouva o souvislé opravě dotací dotčené 
vozovky v celé její šířce či dodatek původní 
smlouvy o opravě, rekonstrukci nebo nové 
pokládce infrastruktury inženýrských sítí 
pod pozemními komunikacemi v majetku 
Středočeského kraje, který obsahuje zajištění 
souvislé opravy dotací dotčené vozovky v celé 

její šířce včetně rozpočtu, který obsahuje 
uznatelné náklady projektu dle čl� 3 odstavce 
8 písm� h� Programu� Tato povinná příloha se 
nemusí dodávat v případě, že její podstata je již 
součástí přílohy č� 1 včetně rozpočtu projektu 
homogenizace�
3) Rozpočet projektu, který obsahuje uznatelné 
náklady projektu, pokud rozpočet není součástí 
povinné přílohy č� 1 nebo č� 2�
4) Kladné stanovisko Krajské správy a údržby 
silnic Středočeského kraje, p�o� ke stavební 
akci, jejíž podstatou je dotace Programu dle 
článku 3 odstavce 7 písm� a)�
5) Plná moc v případě zastoupení�
Žádosti posuzuje Odbor dopravy ve spolupráci 
s Krajskou správou a údržbou silnic, p�o�, a to 
na základě souladu s kritérii fondu, a jsou 
následně schvalovány chronologicky podle data 
přijetí�
50 % předpokládané výše dotace bude 
proplaceno po schválení a zbytek po dokončení 
realizace homogenizované vozovky�

STŘEDOČESKÝ FOND PODPORY VČASNÉ 
PŘÍPRAVY PROJEKTŮ EU 2021+ A NIP
Fond podpory včasné přípravy projektů 
EU 2021+ a NIP je administrován Odborem 
řízení dotačních projektů Krajského úřadu 
Středočeského kraje�
Počet podaných žádostí jedním žadatelem  
v rámci Programu není omezen�
Lhůta pro podání žádostí je stanovena od  
1. 2. 2023 od 9:00 hodin do 15. 12. 2023 do 
15:00 hodin.

STŘEDOČESKÝ FOND OBNOVY VENKOVA 
2021-2024 PRO OBCE DO 2000 OBYVATEL
Žádosti o poskytnutí dotace je možné podávat 
od 1. dubna 2021 od 9:00 hodin do 28. 
června 2024 do 14:00 hodin.
Způsob podání žádosti o dotace a její povinné 
přílohy stanovuje „Metodický pokyn k podávání 
žádostí o dotace prostřednictvím veřejnoprávní 
smlouvy“, který je nedílnou součástí Programu�
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STŘEDOČESKÝ INFRASTRUKTURNÍ FOND – 
ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ
Středočeský kraj vypisuje každoročně dotační 
programy, které jsou prioritně zaměřeny na 
vyvážený rozvoj Středočeského kraje� Středočeský 
Infrastrukturní fond (ISF) je rozdělen na tři 
tematická zadání, přičemž dvě tematická zadání 
Životní prostředí (ŽP) a Drobné vodohospodářské 
projekty (DVP) jsou v gesci Odboru životního 
prostředí a zemědělství a jsou primárně zaměřena 
na výstavbu a zkvalitnění vodohospodářské 
infrastruktury� (Třetí tematické zadání Podpora 
rozvoje a obnovy základních škol (ZŠ) administruje 
Odbor řízení dotačních projektů�)
Ze Středočeského Infrastrukturního fondu v 
tematickém zadání Životní prostředí se přispívá 
formou veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace na kofinancování projektů, které jsou již 
podpořeny ze státního rozpočtu (Ministerstva 
zemědělství a Ministerstva životního prostředí) 
a na projekty podpořené z Operačního programu 
Životní prostředí�

Termín pro podávání žádostí:
• od 4. dubna 2023 od 9:00 hodin
• do 3. května 2023 do 15:00 hodin
Oprávnění žadatelé o dotaci:
• obec na území Středočeského kraje
• dobrovolný svazek obcí (DSO) na území 
Středočeského kraje
Žádosti o dotace se podávají prostřednictvím 
CENTRÁLNÍ INTERNETOVÉ APLIKACE� Tam se 
nejprve žadatel zaregistruje (pro všechny fondy) a 
poté může podávat žádosti do jednotlivých fondů 
Středočeského kraje�

PROGRAM NA PODPORU INFORMAČNÍCH 
CENTER STŘEDOČESKÉHO KRAJE PRO ROK 
2023
V souladu s usnesením Zastupitelstva 
Středočeského kraje č� 046-04/2021/ZK ze 
dne 22� 2� 2021 vyhlašuje radní pro oblast 
kultury, památkové péče a cestovního ruchu 
Mgr� Václav Švenda Program na podporu 
informačních center Středočeského kraje pro 

rok 2023 z rozpočtu Středočeského kraje (dále 
jen „Program“)�
Žádost o dotaci je nutné podat:
• v písemné papírové podobě na formuláři 
uvedeném v Příloze č� 2, a to včetně povinných 
příloh, žádost musí být doručena do podatelny 
Krajského úřadu Středočeského kraje, Zborovská 
11, Praha 5, PSČ 150 21 v zalepené obálce, a to 
nejdéle do konce lhůty pro podávání žádostí; a 
zároveň v elektronické podobě na USB flash/ CD�

STŘEDOČESKÝ KRAJ VE SPOLUPRÁCI SE 
STŘEDOČESKÝM INOVAČNÍM CENTREM 
OFICIÁLNĚ PŘEDSTAVUJE NOVÝ DOTAČNÍ 
PROGRAM VĚDA V PRAXI OBCÍ
Detailní informace o tom, jak se mohou města 
a obce do programu přihlásit, najdou na webu 
Věda v praxi obcí (www.s-ic.cz)�
Program byl oficiálně vyhlášen 11� 3� 2023, 
příjem žádostí byl spuštěn 3. 4. 2023 a bude 
otevřen až do 31. 10. 2023.
Jak program funguje: Před podáním žádosti je 
nutné absolvovat dvoukolovou konzultaci se 
zaměstnancem SIC�
Detailní informace o tom, jak se může 
vaše obec do programu přihlásit, najdete 
v dokumentech výzvy (https://s-ic.cz/cs/)�
Minimální výše podpory na jeden projekt je 
100�000 Kč a maximální výše 200�000 Kč, 
přičemž dotace se poskytuje ve výši až 100 % 
ze způsobilých výdajů� Výše celkových výdajů 
na projekt přitom není omezena� 
Harmonogram programu
I� výzva: program bude oficiálně vyhlášen  
11� 3� 2023, příjem žádostí bude spuštěn  
3� 4� 2023 a bude otevřen až do 31� 10� 2023�
II� výzva: příjem žádostí bude spuštěn  
1� 4� 2024 a bude otevřen až do 31� 10� 2024�

DOTACE NEPOSKYTOVANÉ STŘEDOČESKÝM KRAJEM
DOTACE PRO OBCE DO 5 000 OBYVATEL NA ÚZEMNÍ PLÁN 
V JEDNOTNÉM DIGITÁLNÍM STANDARDU
Ministerstvo pro místní rozvoj s účinností ke dni 14� března 2023 
vyhlásilo výzvu k předkládání žádostí do programu 117 55 Podpora 
územně plánovacích činností obcí 2023+, podprogramu Podpora 
územně plánovacích dokumentací obcí, na dvě dotační aktivity 
„Územní plán – jednotný standard“ a „Změna územního plánu – 
jednotný standard“.
Obce mají povinnost od prvního ledna převést v případě změny svůj 
územní plán do jednotného digitálního standardu� MMR za tímto 
účelem pro obce do 5 tisíc obyvatel připravilo dotace v celkové výši 
90 milionů korun� Žádat mohou o podporu na zpracování nového 
územního plánu nebo převod toho stávajícího do jednotného 
standardu�
Zahájení příjmu žádostí: 14� března 2023
Datum a hodina ukončení příjmu žádostí: 31� října 2023 12:00 hod�
Oprávněnými žadateli o dotaci v rámci této výzvy jsou obce na území 
ČR, které mají 5000 obyvatel nebo méně� V případě první aktivity 
dotace dosahuje až 80 % uznatelných nákladů na zpracování, max� 
ale 500 tisíc korun na jeden územní plán� U druhé dotační aktivity 
podpora může pokrýt až 90 % nákladů na zpracování dokumentace 

v jednotném standardu, maximálně ale 250 tisíc korun na jednu 
změnu územního plánu� Text a podmínky výzvy jsou k dohledání zde: 
Ministerstvo pro místní rozvoj ČR – Územní plán 2023 (mmr.cz).
Ministerstvo pro místní rozvoj také zřídilo webovou stránku 
Ministerstvo pro místní rozvoj ČR – Jednotný standard územně 

https://mmr.cz/cs/narodni-dotace/podpora-uzemniho-planovani-a-architektonickych-u/uzemni-plany-pro-obce/uzemni-plan-a-zmena-uzemniho-planu-2023
https://www.mmr.cz/cs/ministerstvo/stavebni-pravo/stanoviska-a-metodiky/stanoviska-odboru-uzemniho%20-planovani-mmr/2-uzemne-planovaci-dokumentace-a-jejich-zmeny/jednotny-standard-uzemne-planovaci-dokumentace
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plánovací dokumentace (mmr.cz), kde jsou soustředěny veškeré 
informace k jednotnému standardu, včetně nejčastějších otázek 
a odpovědí�  

OBCE MOHOU ŽÁDAT O DOTACI NA PODPORU 
ARCHITEKTONICKÝCH A URBANISTICKÝCH SOUTĚŽÍ. 
PŘIPRAVENO MÁME 5 MILIONŮ KORUN
Ministerstvo pro místní rozvoj vyhlašuje výzvu k předkládání žádostí 
o dotaci na podporu architektonických a urbanistických soutěží obcí� 
Využívání těchto soutěží patří mezi způsoby, jak obce mohou zlepšit 
kvalitu a atraktivitu vystavěného prostředí� Pro žadatele je připraveno 
celkem 5 milionů korun� Žádost o dotaci mohou obce podávat od 
dnešního dne�

„Oproti mnoha zemím se architektonické a urbanistické soutěže využívají 
v České republice málo. Vypisovatele soutěží často odrazují náklady na 
ceny a odměny v soutěžích. Na to reaguje Program architektonických 
a urbanistických soutěží 2023+, který umožní dotování části těchto 
nákladů,“ uvedl místopředseda vlády pro digitalizaci a ministr pro 
místní rozvoj Ivan Bartoš�
MMR vyhlašuje kolovou výzvu v podprogramu Architektonické 
a urbanistické soutěže obcí, který je součástí programu Podpora 
architektonických a urbanistických soutěží 2023+� Jejím cílem je 
vést obce k častějšímu využívání architektonických a urbanistických 
soutěží a přispět ke kvalitě staveb, veřejných prostranství a prostředí� 
Zároveň výzva napomůže plnit příslušná opatření Politiky architektury 
a stavební kultury ČR�
Výzva je zaměřena na podporu uspořádání architektonických 
a urbanistických soutěží obcí v souladu se Soutěžním řádem České 
komory architektů� Podpora se poskytuje ve formě dotace na 
konkrétní soutěž, a to pouze na dílčí část celkových nákladů soutěže, 
konkrétně na ceny a odměny uvedené v soutěžních podmínkách� 
O dotaci mohou žádat výhradně obce, pokud vyhlásí veřejnou soutěž�
Ve výzvě resort celkem připravil 5 milionů korun� Podpora bude 
poskytována až do výše 50 % souhrnné výše cen a odměn uvedených 
v soutěžních podmínkách, maximálně však do výše 400 000 Kč na 
jednu soutěž, a to i v případě dvoufázových soutěží� Příjem žádostí 
MMR ukončí 31� května 2023 ve 12:00 hodin�
 
POSLEDNÍ ŠANCE PRO ČERPÁNÍ Z PROGRAMU PODPORA 
ROZVOJE REGIONŮ 2019+ 
Odkaz na dokument: ZDE
Finanční prostředky z tohoto dotačního titulu Ministerstva pro 
místní rozvoj ve výši 2,4 mld� Kč jsou určeny pro všechny obce do 10 
tisíc obyvatel (na opravy místních komunikací) a pro obce do 3 tisíc 
obyvatel (také na rekonstrukci veřejných budov).  

Podmínkou žádosti je zpracovaný a zastupitelstvem schválený 
strategický rozvojový dokument platný k datu podání žádosti o dotaci 
a po dobu realizace akce� 
Změnu programové dokumentace schválila vláda ČR dne 29� 3� 2023� 
Úprava spočívá především ve změně hodnotících kritérií, zejména 
zvýšení bonifikace žadatelů z menších obcí a HSOÚ a nové navíc 
kritérium evidence projekt v ISPZ a jeho bodová bonifikace� Žádosti 
o dotaci bude MMR přijímat od 2. května do 5. června 2023. Schválené 
projekty by měly být realizovány nejpozději do 30� listopadu 2024�
 
ZELENĚJŠÍ MĚSTA ODOLNÁ PROTI HORKU A SUCHU. NA 
PODPORU ZELENÉ INFRASTRUKTURY MMR PŘIPRAVILO PŘES 6 
MLD. KORUN
Na revitalizaci zelených prostranství, ale i snížení dopadů 
klimatických změn ve městech a obcích cílí tři výzvy Integrovaného 
regionálního operačního programu (IROP)� Žadatelé získají podporu 
například na výsadbu stromů, projekty zaměřené na hospodaření se 
srážkovou vodou anebo třeba na ježčí příbytky� Cílem je revitalizovat, 
modernizovat a zvýšit dostupnost stávajících veřejných prostranství 
nebo vznik nových na nevyužívaných plochách� Podpořené budou také 
projekty zaměřené na hospodaření se srážkovou vodou a další řešení, 
která přispějí k zadržování vody ve městech a obcích� To vše může 
ve výsledku snížit dopady klimatických změn, které se zejména ve 
městech projevují vznikem tepelných ostrovů a nedostatkem vody�
Dotace na podporu zelené infrastruktury lze využít na výsadbu stromů, 
pokládku zasakovací dlažby, mlhoviště, kašny, řešení akumulace 
srážkové vody nebo vytvoření vodních ploch� Žadatelé mohou dále 
získat příspěvky na zachování biologické rozmanitosti nebo postavení 
pítek, krmítek, ptačích budek a útočišť pro další živočichy�
Výzvy povedou k rozšiřování a zkvalitňování zelených prostranství 
a vodních ploch v obcích a ke zvyšování biodiverzity� 63. výzva IROP 
je určena pro projekty na území méně rozvinutých regionů a jsou v ní 
k dispozici téměř 2 miliardy korun z Evropského fondu pro regionální 
rozvoj (EFRR)� Stejnou částku obsahuje 64. výzva IROP, která je 
určena pro projekty na území přechodových regionů� Žadatelé z více 
rozvinutých regionů mohou čerpat ze 65. výzvy, kde je připraveno přes 
2,5 miliardy korun z EFRR�
Kategorie regionů jsou dostupné na webových stránkách IROP, 
kde je zároveň možné sledovat informace k semináři pro žadatele 
a příjemce.

https://www.mmr.cz/cs/ministerstvo/stavebni-pravo/stanoviska-a-metodiky/stanoviska-odboru-uzemniho%20-planovani-mmr/2-uzemne-planovaci-dokumentace-a-jejich-zmeny/jednotny-standard-uzemne-planovaci-dokumentace
https://mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/mmr-pripravilo-temer-2,4-miliardy-korun-na-rozvoj
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/63vyzvairop
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/64vyzvairop
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/65vyzvairop
https://irop.mmr.cz/cs/irop-2021-2027/kategorie-regionu
https://irop.mmr.cz/cs/zadatele-a-prijemci/kalendar-akci/seminare-irop-21-27/63-64-65-vyzva-IROP-Zelena-infrastruktura-30032023
https://irop.mmr.cz/cs/zadatele-a-prijemci/kalendar-akci/seminare-irop-21-27/63-64-65-vyzva-IROP-Zelena-infrastruktura-30032023
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Aktuality
Zlatý erb: Nejlepší webové stránky v kraji mají Dolní Břežany a Kolín

Vítězové krajského 
kola soutěže Zlatý erb 
2023 o nejlepší webové 
stránky byli oceněni 
při slavnostním 
ceremoniálu na 

Krajském úřadě Středočeského kraje�
Krajské kolo jubilejního 25� ročníku 
soutěže Zlatý erb vyhrála ve Středočeském 
kraji obec Dolní Břežany, jejíž webové 
stránky byly vyhodnoceny jako nejlepší� 
Na druhém místě se umístila Chýně 
a na třetím místě skončila obec Jílové 
u Prahy� Cenu veřejnosti získala obec 
Olovnice na Mělnicku� Novou kategorií 
(s tímto nápadem přišel Středočeský kraj) 
Zlatého erbu v roce 2023 bylo ocenění 
obcí s rozšířenou působností (ORP), které 
byly do hodnocení zařazeny automaticky� 
Celkem jich je ve Středočeském kraji 26, 
což je nejvíce ze všech krajů� Odborné 
porotě se zvláště líbil a zvítězil webový 
portál ORP Kolín, v těsném závěsu skončily 
Příbram a Kralupy nad Vltavou� Cenu 
veřejnosti v kategorii ORP získal Nymburk�

„Webové stránky a elektronické služby 
jsou dnes nedílnou součástí infrastruktury 
našich obcí a měst a jejich význam i nadále 
poroste. Soutěž může být i motivací 
pro další obce, aby své webové stránky 
modernizovaly. I to je jeden z důvodů, 
proč Středočeský kraj soutěž Zlatý erb 
dlouhodobě podporuje. Gratulujeme všem 

vítězům krajského kola soutěže Zlatý erb 
2023 a postupujícím přejeme hodně úspěchů 
v celostátním kole,“ doplnila Petra Pecková, 
hejtmanka Středočeského kraje� 

Oceněným poblahopřál a předal ceny Jiří 
Snížek, náměstek hejtmanky pro oblast 
regionálního rozvoje a územního plánování, 
Tomáš Zmuda, předseda komise pro ICT 
a digitalizaci Středočeského kraje, a Jan 
Dienstbier, obchodní ředitel GORDIC Praha�  

„Největší změnou letošního ročníku 
bylo složení poroty. Webové stránky 
nehodnotili jen odborníci z Krajského úřadu 
Středočeského kraje. Díky naší iniciativě 
oslovit i ředitele středních škol informačních 
technologií se podařilo do hodnocení zapojit 
i studenty.“ řekl Tomáš Zmuda, předseda 
komise pro ICT a digitalizaci, který v rámci 
kraje letošní ročník organizoval� 

Vítězové obou kategorií - obce Dolní 
Břežany a ORP Kolín - postupují do 
celostátního kola, jehož vyhlášení proběhne 
15� května 2023�

NOVÉ DOTACE PRO ENERGETICKÉ ÚSPORY VEŘEJNÝCH BUDOV. 
MŽP OD DUBNA SPOUŠTÍ DVĚ DOHROMADY PĚTIMILIARDOVÉ 
VÝZVY
Ministerstvo životního prostředí přichází v Operačním programu 
Životní prostředí (OPŽP) s novinkou pro oblast šetření energiemi� 
Tentokrát nabídne dotaci na komplexní úsporné projekty na veřejných 
budovách� Ty umožní školám, nemocnicím, obecním úřadům a dalším 
veřejným budovám získat finanční prostředky na zateplení, modernizaci 
vnitřního osvětlení, instalaci fotovoltaiky, zelené střechy i systémy pro 
zachytávání, úpravu a rozvod srážkových a šedých vod nebo dobíjecí 
stanici pro elektromobily� Příjem žádostí byl u těchto výzev zahájen na 
začátku dubna�

https://www.chyne.cz/
https://www.jilove.cz/
https://www.jilove.cz/
https://www.olovnice.cz/
https://www.mukolin.cz/
https://pribram.eu/
https://www.mestokralupy.cz/
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V polovině května začala druhá ze čtyř etap 
rozsáhlé rekonstrukce pražského Barrandovského 
mostu� Město předpokládá, že omezení potrvají až 
do srpna� V oblasti okolo mostu se mohou tvořit 
kolony� Veřejné hromadné dopravy v systému PID 
by se však omezení výrazně týkat neměla, neboť je 
připravena řada opatření vedoucí k plynulejšímu 
provozu� S ohledem na to, že po dobu rekonstrukce 
budou na mostě trvale v každém směru nadále 
dostupné tři jízdní pruhy, autobusové linky 
nebudou nikterak zásadně měněny� Plynulejší 
příjezd k Barrandovskému mostu bude pro linky 
118, 170, 190, 196 a 197 řešen využitím nových 
i stávajících mírně prodloužených vyhrazených 
jízdních pruhů v ulicích K Barrandovu, 
Jeremenkově, Vrbově, Ke Krči a Modřanské�

Posílená tramvaj
Protože na Jižní spojce není nadále možné 
vyhrazené pruhy pro autobusy prodloužit, je linka 
125 rozdělena� V pracovní dny od 6 do 20 hodin 
jezdí spoje v úsecích Smíchovské nádraží – Háje 
– Jižní Město (pod číslem X125) a Háje – Skalka 
(125)� Cílem je nepřenášet případná zpoždění 

z okolí Barrandovského mostu do úseku linky 
125 mezi Háji, Petrovicemi a Skalkou� Upravena 
je i linka 170, která při cestě z Barrandova do 
Braníka využívá vratnou rampu u zastávky 
Lihovar� 
V případě vážnějších událostí, které by měly 
vliv na průjezdnost, je přes den zajištěno 
alternativní přímé tramvajové spojení Modřan, 
Braníka a Smíchova přes Palackého most� To 
splní tramvajová linka 21, jejíž spoje budou ve 
špičkách pracovních dnů kapacitně posíleny 
na dvojnásobek (nasazení souprav délky 30 m) 
a provozovány v trase Sídliště Modřany – Nádraží 
Braník – Dvorce – Podolská vodárna – Palackého 
náměstí – Anděl – Smíchovské nádraží� Odklon 
linky 21 z Radlické na Smíchovské nádraží je 
vyvolán snahou zajistit z Modřan a Braníka 
spolehlivé spojení k regionálním železničním 
a autobusovým spojům na Smíchovském nádraží� 
Toto opatření je realizováno v souladu s loňskou 
žádostí Středočeského kraje�

Možností je přívoz
K lepšímu cestování mezi oběma břehy řeky Vltavy 

pomůže také přívoz P3 mezi Dvorci a Lihovarem, 
který je v ranní špičce provozován po 10 minutách, 
po zbytek dne pak po 15 minutách� Nástupní 
molo bylo už loni přesunuto do bezprostředního 
sousedství Žlutých lázní a tramvajové zastávky 
Dvorce�  Po dobudování lávky mezi Karlínem 
a Štvanicí a uvolnění plavidla z přívozu P7, který 
ukončí svůj provoz, je pak od počátku července 
možné zahájení provozu i na přívozu P4 mezi 
zastávkami Dostihová a Belárie�
I v rámci hromadné dopravy je situace 
průběžně sledována a vyhodnocována, případně 
i upravována�

Exit u Písnice otevřen
Osobní doprava je na Barranďáku řešena 
následovně: každém směru jsou dva pruhy 
průběžné a jeden pruh odbočovací, tedy 
v režimu 3 a 3 jízdní pruhy v obou směrech� 
Oprava barrandovské rampy, dilatačního závěru 
na jízdních pruzích komunikace ve směru od 
Smíchova a sanace se odehrává nad levým jízdním 
pruhem Strakonické ulice a nad komunikacemi pod 
barrandovskou rampou� Stavební firmy opravují 
i druhou část dilatace ve směru do Braníka 
a most sanují i na druhém břehu, v prostoru nad 
tramvajovou tratí� Ideální objízdná trasa vede 
po D0 (Pražský okruh) Lochkovským tunelem 
a po Strakonické ulici zpět na Barrandovský most 
a Jižní spojku� Pokud budete cestovat do Modřan, 
Kamýku či Chodova, využijte otevřený dálniční 
sjezd u Písnice� Dále do centra či do zmíněných 
městských částí je možné jet po ulici Libušské� 
Obdobně je možné využít i sjezd u Vestce či 
vzdálenější propojku s D1 u Modletic a do Prahy se 
vrátit po brněnské dálnici�
Třetí etapa opravy Barrandovského mostu bude 
zahájena příští rok, „čtyřka“ je v plánu v roce 
2025�

Barrandovský most je opět v péči stavebních firem

Středočeský kraj rozdělí mezi více než 150 žadatelů z oboru 
pečovatelství, odlehčovacích a dalších sociálních služeb téměř 55 
milionů korun, rozhodli středočeští zastupitelé� Kromě peněz na 
služby pečovatelů, osobní asistence, denní stacionáře, terénní služby 
či na ambulantní sociálně aktivizační služby pro seniory a osoby 
se zdravotním postižením je další část programu určena také na 
podporu rodinné politiky�
Oproti loňsku došlo k navýšení finančních prostředků na podporu 
rodinné politiky o téměř 4 miliony, na celkových 8,6 milionu korun� 
„V rámci sociálních služeb je podpora rodinné politiky naší prioritou. 
Zájem o tento dotační titul, podpora sociálních aktivit, se nám potvrdil 
již v loňském roce, kdy byl tento program vyhlášen v pilotním projektu. 
Jde zejména o podporu pro rodinná centra, půjčovny kompenzačních 
pomůcek nebo například mezigeneračních programů pro děti a seniory. 
Jsem opravdu rád, že můžeme tímto způsobem přispět k rozvoji nabídky 
sociálních služeb pro ty nejpotřebnější,“ vysvětluje radní pro sociální 
oblast Martin Hrabánek� V rámci programu na podporu sociálních 
aktivit schválili zastupitelé celkem 60 žádostí�
Služby pečovatelů, osobní asistence, denní stacionáře, terénní služby 

či například ambulantní sociálně aktivizační služby pro seniory 
a osoby se zdravotním postižením, takové je tematické zadání 
programu na podporu sociálních služeb, v jehož rámci bylo schváleno 
celkem 91 žádostí� „V letošním roce podpoříme mezi jinými také 
odlehčovací služby pro dospělé s autismem a problémovým chováním, 
ranou péči pro rodiny dětí s postižením zraku a kombinovaným 
postižením nebo také například dostupnost pečovatelské služby pro 
občany malých obcí.“

Na podporu rodinné politiky, pečovatelství a dalších sociálních služeb rozdělí kraj téměř 55 milionů korun
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Podpora investic na rozvoj cestovního ruchu, problematika geoparků, 
podpora gastronomie či připravovaný zákon o cestovním ruchu, taková 
byla témata setkání Komise pro cestovní ruch Rady Asociace krajů ČR, 
kterou ve dnech 13� a 14� dubna hostil v Poděbradech za Středočeský kraj 
radní pro kulturu, památkovou péči a cestovní ruch Václav Švenda� V rámci 
doprovodného programu si účastníci užili plavbu výletní lodí z Poděbrad 
do Nymburku a zpět� V Nymburku absolvovali také prohlídku hradeb a části 
historického centra města�
Zástupci Ministerstva pro místní rozvoj prezentovali aktuální informace 
z tohoto resortu včetně podrobností o připravované dotační podpoře 
i legislativních návrzích v oblasti cestovního ruchu� Informovali rovněž 
o vývoji přípravy komponenty, zaměřené na podporu cestovního ruchu, 
v rámci Národního plánu obnovy� „Diskuse byla velmi plodná, oceňuji 
řadu informací, které poskytli zástupci z ministerstva, zejména informace 

o možnostech podpory cestovního ruchu v programech IROP, stejně jako 
o stavu přípravy podpory z Národního plánu obnovy, “ uvedl radní Švenda�

V Poděbradech jednali zástupci krajů o cestovním ruchu

V Kolíně bude zřízen pilotní projekt nového hokejového Sportovního 
centra mládeže (SCM)� Zastupitelé na jeho provoz schválili dotaci 
ve výši 700 000 korun z krajského rozpočtu� Fungování pilotního 
projektu bude po roce zhodnoceno a poté se rozhodne, zda získá 
status Sportovní centrum mládeže Středočeského kraje�
O zřízení nového SCM požádal hokejový klub SC Kolín� V žádosti 
uvádí, že „se SC Kolín podařilo v posledních sezónách výrazně navýšit 
počet dětí především v nejnižších kategoriích a v klubu je zajištěna 

možnost sportovního rozvoje hráčů od nejnižších kategorií až po 
přechod do týmu dospělých. Cílem SCM lední hokej Kolín je zajistit 
kvalitní tréninkové podmínky pro talentované hráče ve věku od cca 10 
let do 23 let, zvýšit jejich výkonnost a systematicky pokračovat v jejich 
sportovním rozvoji“�
Žádostí kolínského hokejového klubu se zabývala Rada kraje i Výbor 
pro tělovýchovu a sport a souhlasily s poskytnutím dotace ve výši 700 
000 korun, tj� 50 % požadované částky� „SC Kolín je hokejový klub s více 
než osmdesátiletou tradicí, pro který je dnes prioritou výchova hokejové 
mládeže. Zajišťuje tréninky s profesionálními trenéry a úzce spolupracuje 
se základní školou. Smyslem Sportovních center mládeže je podpora 
mimořádně talentovaných sportovců, kterým je tak umožněn rozvoj jejich 
individuálních dovedností. Jde o pilotní projekt a po roce uvidíme, jak se 
osvědčil,“ uvedl radní pro oblast vzdělávání a sportu Milan Vácha�
V rámci SCM lední hokej Kolín bude vybráno 30 talentovaných  
hráčů napříč různými kategoriemi� Ve výběru budou hráči od  
5� hokejové třídy, kdy se přechází na velký hokej, až po juniory� 
Výběr bude provedený z hráčů SC Kolín a dalších spolupracujících 
klubů v blízkém okolí� V současné době hrají mládežníci SC Kolín 
žákovskou ligu, což je nejvyšší hokejová soutěž v ČR� Talentovaní 
dorostenci a junioři působí na hostování a mají střídavé starty 
v nejvyšších soutěžích, převážně však v partnerském klubu 
Mountfield Hradec Králové�

Při kolínském hokejovém klubu vznikne pilotní projekt Sportovního centra mládeže
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Středočeská zdravotnická záchranná služba 
získá i v letošním roce příspěvek na zajištění 
připravenosti na mimořádné události a krizové 
situace� Celkem jde o 7 150 000 korun na rok� 
Dotace od Ministerstva zdravotnictví může 
být využita například na provádění taktických 
cvičení a na vzdělávací akce v této oblasti� 
„I když primární činností záchranky jsou 

každodenní zásahy u akutních případů, ať už 
doma, v práci nebo při dopravních nehodách, 
je třeba mít stále na paměti, že kdykoli může 
nastat mimořádná událost přesahující běžný 
rámec činnosti. Taktická cvičení jsou výbornou 
příležitostí k nácviku a ověření postupů, které 
jsou pro takové situace připravené. Jak se často 
říká, kdo je připraven, není překvapen. A v tomto 

případě je to obzvlášť důležité, protože jde o 
lidské životy,“ uvedl náměstek hejtmanky pro 
oblast zdravotnictví Pavel Pavlík� 
Peníze z dotace záchranka využije nejen na 
taktická cvičení, ale i na další vzdělávací 
akce, které se k dané problematice vztahují� 
Ministerstvo zdravotnictví finance na 
zajištění přípravy na řešení krizových situací 
poskytuje ze zákona� Finanční prostředky 
jsou účelově vázané a slouží jako příspěvek na 
zajištění krizové připravenosti Ministerstva 
zdravotnictví, organizací v jeho přímé řídící 
působnosti a poskytovatelů zdravotních služeb, 
kteří plní úkoly stanovené Ministerstvem 
zdravotnictví� Cílem je podpořit jejich 
akceschopnost a připravenost na řešení 
mimořádných událostí a krizových situací, 
včetně provádění taktických a prověřovacích 
cvičení� 

Záchranka získá peníze na připravenost na mimořádné události a krizové situace

Celkem 324 tisíc korun chce poskytnout Středočeský kraj pěti obcím, 
které požádaly o peníze na následnou péči o nově vysazené stromy� 
Celkový objem finančních prostředků vyčleněných na tento účel 
v rozpočtu kraje na rok 2023 je 2 miliony korun� Rozdělení dnes 
projednali radní, konečné slovo bude mít zastupitelstvo� 
„Pokud města a obce vysázely stromy z národních zdrojů, mohou u nás 

žádat na každý kus až o patnáct set korun na jejich následnou péči. Fond 
od letoška přešel z odboru dotačních projektů na odbor životního prostředí 
pod upraveným názvem Výsadba stromů,“  vysvětlila radní pro oblast 
životního prostředí a zemědělství Jana Skopalíková� Příspěvek od kraje 
by měly dostat obce Svinaře, Okřínek, Poříčany, Třebusice a Volárna� 
O poskytnutí daru podle Pravidel 2023 pro poskytování darů obcím 
z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského Fondu životního 
prostředí a zemědělství v rámci tematického zadání Výsadba stromů 
rozhodne zastupitelstvo�
Cílem programu je přispět ke zlepšení životního prostředí v obcích 
a jejich okolí prostřednictvím podpory následné péče o vysazené 
stromy� Jde například o výchovný řez, pravidelnou zálivku nebo opravy 
či výměny kůlů, kotvení a podobně� „Vysazením nového stromu vše teprve 
začíná. Je důležité mu věnovat pozornost ještě v dalších letech, aby se mu 
dařilo a dobře prospíval. Díky tomu pak můžeme očekávat kvalitní veřejný 
prostor, případně vyrovnávání teplotních extrémů nebo zlepšení kvality 
ovzduší a zadržování vody. Maximální výše požadovaného a poskytnutého 
daru je určena násobkem počtu vysazených stromů v rámci projektu 
a částky 1 500 Kč na jeden vysazený strom,“ doplnila radní s tím, že 
žádosti o dar v rámci Programu 2023 a schválených pravidel mohou obce 
posílat až do konce letošního roku, respektive do vyčerpání fondu� 

Do středočeského školství míří další desítky milionů korun� Konkrétně jde 
o celkem zhruba 40 milionů korun, které půjdou na pořízení nového vybavení, 
velké opravy nebo řešení havarijních stavů� Využití peněz dnes schválili radní�
Školy a školská zařízení mají k dispozici své fondy investic, jejichž 
čerpání podléhá schválení radou kraje� Další peníze, o kterých dnes 
rada rozhodovala, jdou z krajského rozpočtu, z kapitoly určené na velké 
opravy a havárie ve školství� Tyto finance využije například Gymnázium 
Český Brod, které chystá opravu rozvodů vody a odpadů v učebnách školy� 
Předpokládaná cena je 1,2 milionu korun� SOŠ stavební a SOU stavební 
Kolín plánuje stavební úpravy a vybavení objektu „Modrý bod“� Jedná 
se o dokončení rekonstrukce, při které budou vyměněna zbývající okna, 
pořízeny nové interiérové dveře, položeny vinylové podlahy, vyměněna 
světla, radiátory a podobně� Celkové náklady akce budou ve výši 2,3 mil� 
Kč� ZUŠ Nymburk řeší havarijní stav oken v budově školy� Na výměnu je 
potřeba více než 2 miliony korun� Oprava sociálních zařízení na Gymnáziu 
v Říčanech přijde na 3,6 milionu korun�

Kraj i letos přispívá obcím na péči o nově vysazené stromy

Radní schválili další miliony pro krajské školy a školská zařízení
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Noví autobusoví dopravci začnou provozovat 
činnost od 1� prosince 2024, a to po dobu 
deseti let� Vítězové budou obsluhovat osm 
oblastí�  Cestující se mohou těšit na řadu 
novinek�

Středočeský kraj zaplatí za dopravní 
obslužnost autobusy v osmi oblastech 
(mezi lety 2024–2034) více než sedm 
miliard korun� Radní nedávno projednali 
výběr vybraných uchazečů a dnes jej 

schválilo i zastupitelstvo� „Jde o oblasti 
Kladenska, Hostivicka, Rakovnicka, Mníšecka, 
Mnichovohradišťska, Líbeznicka, Velvarska 
a Hořovicka. Šest oblastí jsme zadali jako 
společný zadavatel společně s hlavním 

Noví autobusoví dopravci na území Středočeského kraje

Info z dopravy

Jeho „kanceláří“ bude multifunkční zařízení připomínající bankomat 
s kopírkou a tiskárnou, s lidmi bude jednat výhradně přes displej� 
Dokáže na počkání vyřídit široké spektrum požadavků ze strany 
občanů, ať již se jedná o online podání žádostí, poradenství, tisk, 
scanování dokumentů, realizaci plateb, ale také o vydání průkazek 
do městské dopravy či věrnostních karet� Výjimkou nemusí být ani 
jednání s policií�
Záměr umožnit samosprávám využívat „chytré“ multifunkční kiosky 
potvrzuje Svaz měst a obcí ČR�
„Digitalizace státní správy může výrazně ulehčit život jak občanům, 
tak i samosprávám a dalším úřadům. Hledáme řešení, která pomohou 
zefektivňovat provozy úřadů. Jedním z nich je i multifunkční kiosek, 
který umožní občanům vyřídit některé agendy bez toho, aby museli čekat 
fronty na podatelnách anebo byli omezováni otevírací dobou,“ uvedl 
předseda Svazu měst a obcí ČR František Lukl�
Multifunkční kiosky, které vyrábí americká společnost NCR, dodá 
Česká spořitelna, která se mezi domácími bankami nejvíce angažuje 
v podpoře veřejného sektoru�
„Digitalizace je důležitou součástí transformace jak ekonomiky, tak 
veřejného sektoru, a je základním předpokladem růstu prosperity 
naší země. Proto je pro Českou spořitelnu důležité podporovat rozvoj 
e-governmentu. Spořitelna hrála klíčovou roli v zavedení bankovní 
identity coby univerzálního identifikačního nástroje k přístupu ke 
službám e-governmentu. Nyní chceme napomoci další digitalizaci 
státní správy prostřednictvím revolučního samoobslužného kiosku,“ řekl 
Milan Hašek, ředitel veřejného sektoru a realitních obchodů České 
spořitelny�
S podobnými moderními samoobslužnými kiosky je možné se setkat 
například v Dubaji ve Spojených arabských emirátech� Jsou jimi 
vybaveny tamní policejní stanice� Využívat by je chtěla i Policie České 
republiky�
„Ve vytvoření a zprovoznění elektronického a videokonferenčního kiosku 
vidím zcela jasné výhody. Tyto kiosky jsou moderním způsobem, jak se 

může občan spojit s úřady.  Umožní mu komunikovat s úředníky, jako by 
byl přímo na úřadě. Hlavní výhodou je samozřejmě pohodlnost a časová 
úspora. Prostřednictvím videokonferenčního terminálu, který je součástí 
kiosku, se budou moci občané spojit s policistou na POL POINTu, který mu 
v případě potřeby pomůže řešit jeho problémy.
Díky těmto novým technologiím, které jsou z mého pohledu příjemné 
a intuitivní, budou mít občané přístup k řadě služeb, kvůli kterým se 
museli dříve na úřad osobně dostavit. Věřím, že toto řešení občanům 
usnadní život a pomůže jim rychle a efektivně vyřídit všechny potřebné 
záležitosti,“ uvedl ředitel středočeské policie, generál Václav Kučera�
První samoobslužný platební terminál již Česká spořitelna zpřístupnila 
na Úřadu městské části Praha 1� Nový samoobslužný terminál se 
nachází ve třetím patře Úřadu MČ Praha 1 ve Vodičkově 18 u kanceláří 
živnostenského odboru� Občané zde mohou uhradit správní poplatky 
pomocí platební karty, telefonu nebo chytrých hodinek�

Česko se může již brzy stát první zemí ve střední Evropě, ve které bude občany obsluhovat e-úředník

„Péče o naše objekty, kde sídlí školy a školská zařízení, de facto nikdy 
nekončí. Většina budov je desítky let stará. I když se instituce snaží 
o průběžné opravy, čas od času je nevyhnutelná celková rekonstrukce 
a modernizace. My se je samozřejmě snažíme podporovat, a to nejen 
proto, aby budovy odpovídaly standardům 21. století, ale i proto, že je 
vše provázané. Například když vyměníme okna, ušetříme na vytápění 
a podobně,“ uvedl radní pro oblast vzdělávání a sportu Milan Vácha� 

O využití fondů investic radu požádalo 41 subjektů� Například Dětský 
domov a MŠ Beroun chce za 
1 milion korun zrekonstruovat dětské hřiště, Labyrint-středisko volného 
času, vzdělávání a služeb, Kladno plánuje rekonstrukci tanečního sálu ve 
výši 1 000 000 Kč� Některé školy chtějí například nakoupit nové učební 
pomůcky, pořídit nové servery, opravit vodovodní přípojky nebo zlepšit 
vybavení školních kuchyní� 

Vybrané kontakty z odboru dopravy:
 Veřejná mobilita  Silniční hospodářství
  Veřejná doprava 257 280 822 Nákladní doprava + dopravci 257 280 709
 Železniční doprava 257 280 822 Dopravně správní agendy 257 280 106
 P + R  257 280 541 Pozemní komunikace 257 280 717
 Cyklodoprava 257 280 541 Zimní údržba 257 280 717
 ISDK 720 025 631 KSÚS 702 265 035  
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Níže je uvedený přehled tratí, kde jsou plánovány výluky s dobou konání 
delší než jeden týden (uvedené termíny je však nutné brát jako předběžné 
– z důvodů počasí, dodavatelských vztahů nebo aktuálního stavu techniky 
může dojít k drobným posunům nebo změnám)�

Trať 014 Kolín – Ledečko, úsek Uhlířské Janovice – Ledečko
V období 19�–27� června - výluka v úseku Uhlířské Janovice - Ledečko� 
Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní 
autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 121 Středokluky – Podlešín, úsek Středokluky – Podlešín
V období 11� dubna–29� června - výluka v úseku Středokluky – Podlešín� 
Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní 
autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 174 Beroun – Rakovník, úsek Beroun – Roztoky u Křivoklátu
V období 22� dubna–18� června - výluka v úseku Beroun – Roztoky u 
Křivoklátu� Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny 

náhradní autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního 
řádu�

Trať 222 Benešov u Prahy – Trhový Štěpánov, úsek Benešov u 
Prahy – Vlašim
V období 12�–21� června - výluka v úseku Benešov u Prahy – Vlašim� Všechny 
vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní autobusovou 
dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 235 Kutná Hora hl.n. – Zruč nad Sázavou, úsek Kutná Hora 
město – Zruč nad Sázavou
V období 1� dubna–18� června - výluka v úseku Kutná Hora město 
– Zruč nad Sázavou� Všechny vlaky v daném období a úseku budou 
nahrazeny náhradní autobusovou dopravou dle zveřejněného 
výlukového jízdního řádu�

Přehled rozsáhlejších výluk na železnici ve Středočeském kraji (období duben–červen 2023)

městem Prahou, dvě posledně jmenované jsme 
soutěžili sami,“ informuje Petr Borecký, radní 
pro oblast veřejné dopravy�
Zadávací řízení na nové smlouvy 
o veřejných službách probíhají ve čtyřech 
vlnách a v každé z nich bylo soutěženo 
8 až 10 oblastí� Předložené nabídky jsou 
hodnoceny na základě nejnižší nabídkové 
ceny� „Požadovaná kvalita a úroveň služeb 
je zajištěna v zadávacích podmínkách 
jednotným standardem kvality PID, proto 
nebyla potřebná další kritéria, která by 
například zohledňovala bezbariérovost 
dopravy, vybavenost autobusů a další 
požadavky. Hlavním důvodem je udržení 
jednotné úrovně kvality ve všech soutěžených 
svazcích linek ve všech oblastech,“ vysvětluje 
Petr Borecký�
Středočeský kraj chce cestujícím neustále 
poskytovat kvalitní služby� „Této myšlence 
podřizujeme i vozový park. Ten by měl 
být výrazně omlazen. Ve výbavě autobusů 
požadujeme například klimatizaci a další 
výbavové prvky, které maximálně zpříjemní 
cestu, včetně nízkopodlažnosti, aby byla 

doprava pohodlná pro osoby na vozíku anebo 
pro maminky s kočárky,“ konstatuje Petr 
Borecký a pokračuje: „Novinkou budou sčítací 
rámy ve dveřích, díky kterým budeme moci 
optimálně plánovat dopravu. Dále chceme, aby 
se na linkách objevovaly i nízko – a bezemisní 
autobusy.“
Vybraní dopravci budou zajišťovat 
obslužnost od prosince 2024 po dobu deseti 
let�

VYBRANÍ DOPRAVCI:
• ČSAD MHD Kladno, oblast Kladensko
• ČSAD MHD Kladno, oblast Hostivicko
• Transdev Střední Čechy, Rakovnicko
• ČSAD Benešov, Mníšecko
• Okresní autobusová doprava Kolín, 
Mnichovohradišťsko
• ČSAD Střední Čechy, Líbeznicko
• Autobusy Karlovy Vary, Velvarsko
• ARRIVA STŘEDNÍ ČECHY, Hořovicko
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Mohlo by se hodit

Pozvánka na XIX. volební Sněm Svazu měst a obcí ČR

Registrovat se můžete ZDE. 

Krátce o soutěži:
• Tradiční soutěž pořádaná Ev-
ropskou komisí, která každoročně 
oceňuje projekty financované EU, 
které prokazují excelenci a nové 
přístupy v regionálním rozvoji� 
• Cílem je motivovat další možné 
žadatele a příjemce v EU k přípra-
vě projektů� 
• Vítězným projektům se dostává 
mezinárodní mediální pozor-
nosti. 

• Slavnostní ceremonie proběhne 
16. listopadu 2023 v Ostravě (v 
rámci konference INFORM EU)
• ČR opakovaně upozorňována, 
že přihlašuje v poměru čerpaných 
prostředků z fondů EU málo 
přihlášek.

16. ročník Regiostars Awards 2023: 
REGISTRACE SPUŠTĚNA

17� - 19� května se stane Olomouc 
hlavním městem pro samosprávy! 
Na XIX� sněmu si starostové 
členských obcí Svazu zvolí své 
reprezentanty na další 4 roky a pro 
všechny zástupce i zaměstnance 
samospráv čeká bohatý odborně-
zábavný program na Komunálním 
veletrhu 2023�
Videopozvánka ZDE.

Ministerstvo vnitra zpracovalo aktualizaci svého metodického 
doporučení věnovaného otázkám tvorby a aplikace obecně závazných 
vyhlášek v oblasti místních poplatků� Kompletní informace naleznete 
 ZDE�

Datum Program Kde

Středa  
17. května

l Zahájení Komunálního veletrhu 2023
l Odborný program na téma nízkoemisní mobility  
a zelené energetiky (pořádá SMO ČR)

Výstaviště Flora Olomouc

Čtvrtek  
18. května

l Zahájení XIX. sněmu SMO ČR
l Volby do orgánů Svazu

CLARION CONGRESS HOTEL OLOMOUC

l 2. den Komunálního veletrhu
l Odborný program na téma Kyberbezpečnost, 
spisová služba, digitalizace a ochrana osobních údajů, 
veřejné zakázky, energetická bezpečnost a odpadové 
hospodářství v praxi měst a obcí (pořádá veletrh)

Výstaviště Flora Olomouc

Pátek  
19. května

l 2. den XIX. sněmu SMO ČR
l Účast vrcholných představitelů státní správy

CLARION CONGRESS HOTEL OLOMOUC

l 3. den Komunálního veletrhu
l Odborný program na téma Krizové řízení, ochrana 
obyvatelstva a civilní obrana v praxi měst a obcí

Výstaviště Flora Olomouc

XIX. volební sněm Svazu + Komunální veletrh 2023 – HARMONOGRAM

Vlaky a autobusy loni ve Středočeském kraji 
převezly dohromady 133 milionů lidí, zhruba 
stonásobek všech obyvatel, kteří v kraji žijí� Za 
obslužnost pak kraj dopravcům zaplatil téměř 
čtyři miliardy korun�
Začneme krytím nákladů za obslužnost autobusy� 
Z krajské kasy v tomto případě odešlo 1,91 miliardy 
korun, obce se podílely více než 208 miliony 
korun a na tržbách bylo inkasováno 1,62 miliardy 
korun� Za vlaky kraj zaplatil 2,01 miliardy korun, 
ministerstvo dopravy pak cca 538 milionů korun, 
obce pak necelých 42 milionů a tržby se zastavily 
těsně pod hranicí 477 milionů korun�
Sečteno podtrženo, celkové náklady na 
obslužnost autobusy jsou zhruba 3,77 miliardy 
korun, v případě vlaků jde o částku 3,07 

miliardy korun, provoz systému vychází na cca 
144 milionů korun� Celkové náklady jsou 6,95 
miliardy korun� Kraj pak v rámci pokrytí ztráty 
zaplatil zhruba 3,96 miliardy korun�  Z čísel 
jednoznačně plyne, že výrazně více je dotována 
železnice�

Statistika zároveň potvrzuje, že cestující se po 
covidové odmlce do veřejné dopravy vrátili� 
„V roce 2022 najezdily autobusy po středočeských 
silnicích celkem 75,8 milionu kilometrů 
a přepravily takřka 80 milionů cestujících, vlaky 
pro změnu ujely 16,3 milionů km a přepravily 53 
milionů osob,“ vypočítává Petr Borecký. Přesto 
však stále platí, že převažuje individuální doprava 
automobily. „Tento systém, bohužel, využívá 
více než 80 procent Středočešek a Středočechů,“ 
konstatuje Petr Borecký�
Díky finanční stabilizaci systému i nepříliš 
populárním opatřením – ať už jde o omezování či 
rušení spojů na některých lokálkách či zdražování 
jízdného – je Středočeský kraj připraven na 
investice do zlepšování veřejné hromadné dopravy�

Doprava nás loni stála bezmála čtyři miliardy korun

http://:  https://regiostarsawards.eu
https://www.mvcr.cz/odk2/clanek/metodicke-materialy-k-zakonnym-zmocnenim.aspx?q=Y2hudW09Mg%3d%3d
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Etický hacking se stal nedílnou součástí moderního světa, kde je stále 
větší potřeba ochrany citlivých informací a dat. Pokud se tedy zajímáte 
o to, jaké jsou výhody a nevýhody etického hackingu, jak ho správně 
provádět a co se vyplatí firmám, abyste minimalizovali rizika, určitě 
neváhejte a přečtěte si tento rozhovor.
Daniela Hejdu můžete také slyšet v podcastu KyberGuru od KPBI ve 
spolupráci se Středočeským krajem & VISKem (Vzdělávací institut 
Středočeského kraje), kde představuje téma testování pomocí aktivních 
metod a co je a není etické při plánovaném testu� Rozhovor si připravila 
manažerka prevence kriminality Veronika Kučerová�

1. Jaké etické zásady musíte během „hackingového“ projektu 
dodržovat? Jak postupujete při hledání zranitelností a slabých 
místech v systému?
„Vždy musíme dodržovat zejména smluvní závazky a co není ve smlouvě tak 
je v zásadě zakázáno�“ 
„Hranice jsou však stanoveny nejen smlouvou, ale i zákony, které nesmíme 
překročit, a proto mnoho z nás si musí být vědomo povinností, které máme�“ 
„Co se týká postupů tak záleží na tom, co je předmětem testování� 
K některým testům máme mezinárodní metodiky a postupy, ale některé 
testy jsou o našich interně zavedených postupech� U komplexnějších testů 
je potřeba velká dávka kreativity, a tak trošku jiného způsobu přemýšlení 
nad vlastnostmi produktů a služeb� Příkladem může být manipulace lidí, 
kterou daný člověk neočekává, případně pokus o vstup do budovy z místa, 
které ke vstupu běžných osob neslouží� Vždy to je o poznání daného systému, 
procesu, služby nebo části infrastruktury, která je předmětem testování�“
 
2. Jaké rady byste dal společnostem nebo organizacím, které 
se snaží zlepšit svou kybernetickou bezpečnost a zabránit tak 
potenciálním útokům?
„V první řadě je nutné si uvědomit co chráníme� Není možné ochránit vše, 
a proto existují přípustné ztráty, ale také části, bez kterých se náš obchod 
zastaví�“
„Musíme si uvědomovat co je pro nás klíčové a okolo toho stavět barikády ve 
formě různých protiopatření�“ 
„V první řadě bychom měli vědět co máme (inventura a identifikace našich 
klenotů), co potřebujeme (obchodní analýza), co znamená, když to nemáme 
(dopadová analýza) a co se může stát, že o to přijdeme (analýza rizik)� 
Pokud máme toto všechno, pak můžeme přistoupit ke strategii kybernetické 
bezpečnosti a následně posoudit co a kdy máme zavést, koupit anebo 
upravit v naší organizaci�“
 
3. Kde berete inspiraci v oblasti informovanosti o nejnovějších 
hackingových technikách a trendech?
„Nejvíce se inspiruji čtením, posloucháním a hledáním informací v celé 
šíři internetu� Nejvíce se toho člověk dozví na Telegramu nebo různých 
podvodných fórech, ale člověk musí k informaci přistupovat obezřetně, 
protože ne všechno je pravda�“
„Každá informace by měla být vždy ověřena z 3 nezávislých zdrojů, aby ji bylo 

možné považovat za potenciálně pravdivou (to je běžný princip v novinařině 
myslím)�“ 
„Také musíme neustále testovat a zdokonalovat se, tedy používáme mnoho 
placený platforem, kde se vystavují nové, ale i staré zranitelnosti, které se 
pokoušíme zneužít a tím získáváme znalost a zkušenost o způsobu, průběhu 
a dopadu při zneužití� Trénování je pro mě a vlastně pro celý tým minimálně 
50 % času, který musíme investovat do sebe�“
 
4. Jakým způsobem přistupujete k tzv. etickým dilematům, která 
se mohou vyskytnout během projektu ve zkoumané problematice, 
a jaké kroky podnikáte?
„Etické dilema neexistuje� U nás platí, že co je psáno to je dáno a pokud 
je potřeba něco dokončit (pokračovat do systému dále například), tak 
vždy konzultujeme vše s klientem� Není možné zajít za hranici smluvního 
ujednání� Během testování se může stát, že narazíme na něco, co by mohlo 
být dosti zásadní ke zneužití a proti produkčnímu systému to nelze testovat, 
jelikož by mohl selhat� Z tohoto důvodu jdeme za klientem, probereme rizika 
a domluvíme, jak testování proběhne a zda jej zákazník chce� Někdy je snazší 
instalovat záplatu než se snažit za každou cenu zneužít nějakou zranitelnost 
a jindy je potřeba skutečné ověření a k tomu využíváme například testovací 
prostředí, kde se simulují zranitelné systémy a proti nim se pak zranitelnost 
testuje� Pokud však najdeme zranitelnost v produktu třetí strany (například 
veřejný emailový server) a zjistíme, že by mohlo být ohroženo více klientů 
danou zranitelností, tak kontaktujeme napřímo výrobce a pokoušíme se to 
s ním řešit ještě dříve, než zranitelnost oznámíme klientovi, abychom snížili 
míru ohrožení subjektu, který není předmětem testování� Výrobce pak má 
čas na okamžitou opravu, ale běžně se před zveřejněním dává ochranná 
lhůta 90 dní�“

ROZHOVOR S JEDNÍM Z UZNÁVANÝCH ODBORNÍKŮ V OBLASTI ETICKÉHO HACKINGU  
– DANIEL HEJDA, SPOLUZAKLADATEL CYBER RANGERS

Informace o krajském úřadě, novinky 
a užitečné informace naleznete:

Chybí vám v obsahu nějaké téma? Chcete se na něco zeptat? Máte připomínky? 
Pište na adresu obce@kr-s.cz.
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